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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki 

– podkomisji stałej do spraw sportu osób z niepełno-
sprawnościami (nr 2)
15 września 2022 r.
Podkomisja stała do spraw sportu osób z niepełnosprawnościami, obradująca 
pod przewodnictwem poseł Jagny Marczułajtis-Walczak (KO), przewodniczą-
cej podkomisji, rozpatrzyła:

– projektu planu pracy podkomisji na okres od 1 września do 31 grudnia 2022 r.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Mariusz Pawełczyk 
 – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Dzień dobry. Otwieram posiedzenie podkomisji stałej do spraw sportu osób z niepełno-
sprawnościami Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki. Stwierdzam kworum. 
Witam państwa posłów. Informuję, że porządek dzienny został państwu dostarczony. 
Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie ma. Wobec tego porządek dzienny uważam 
za przyjęty.  Przewiduje  on  rozpatrzenie  projektu  planu  pracy  podkomisji  na okres  
od 1 września do 31 grudnia tego roku. Przystępujemy do jego realizacji.
Rozpatrzenie projektu planu pracy podkomisji na okres od 1 września do 31 grudnia 

2022 r. Projekt planu pracy został państwu posłom dostarczony na iPady pocztą elek-
troniczną. Jest również dostępny w wersji papierowej. Pytanie do państwa posłów: czy 
mają państwo jakieś uwagi do tego planu pracy lub chcieliby państwo zgłosić  jeszcze 
jakieś tematy lub zmiany? 

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Jeśli można, pani przewodnicząca, szanowni państwo, chciałbym abyśmy spróbowali 
doprecyzować drugi punkt, tzn. rozpatrzenie informacji na temat finansowania sportu 
osób z niepełnosprawnościami. Jeśli to będzie ogólna informacja, to dobrze, bo to będzie 
ogólny pogląd, ale może byśmy spróbowali napisać, że to rozpatrzenie informacji na temat 
finansowania sportu osób z niepełnosprawnościami w latach, np. 3 lata wstecz, do roku 
2021. To są wtedy dostępne dane. To byłby 2019-2021 rok. To jest informacja na temat 
finansowania, tego co już się zadziało. Byłaby też informacja o 2022 roku. Pytanie: rząd 
wstępnie przyjął projekt budżetu? Czy chcemy dowiedzieć się o planach na 2023 rok?

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Myślę, że tak. Sądzę, że możemy poprosić o przedstawienie nam planów.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
W takim razie 2019-2022 roku.

Sekretarz Komisji Mariusz Pawełczyk:
Zróbmy drugi punkt, panie przewodniczący, na temat planowanego finansowania w naj-
bliższej przyszłości.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Czyli planowanego finansowania w 2023 roku. 

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Myślałam, czy nie rozgraniczyć tego na 2 kategorie: sporty paraolimpijskie i poza.
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Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Myślę, że całość będzie pokazana, upowszechnianie sportu i wszystko inne. Mamy mini-
stra pracy i polityki społecznej, prezesa PFRON, prezesa Polskiego Komitetu Paraolim-
pijskiego. Cykl przygotowań do Światowych Igrzysk Głuchych realizuje inna organizacja 
– zapomniałem nazwy.

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Special Olympics? 

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Nie, to jest co innego. Olimpiady Specjalne Polska też powinny być zaproszone do udziału 
w posiedzeniu. Zapomniałem kto jest wiodącym, jeśli chodzi o sport głuchych, aby też 
uczestniczyli. 

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
To się nazywa ruch sportowy niesłyszących, chyba.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Czy tak, to nie wiem. Panowie sprawdzą.

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
To proszę o uwzględnienie uwag pana przewodniczącego Tomaszewskiego. W listopadzie 
mamy rozpatrzenie informacji na temat frame runningu, jako formy rehabilitacji spor-
towej dla osób z niepełnosprawnościami. To swojego rodzaju prezentacja tego rodzaju 
sportu, o co wnioskowałam na posiedzeniu naszej głównej Komisji. teraz powstała ta pod-
komisja i myślę, że to będzie dobre miejsce na przedstawienie tej super dyscypliny, która 
bardzo szybko się rozwija. Po kontakcie z panią prezes zarządu Fundacji Złotowianka 
prosiła ona, aby to był listopad, może nawet druga połowa. To będzie taka prezentacja.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Tak. Proponowałbym, abyśmy na stałe zapraszali  też przedstawiciela Olimpiad Spe-
cjalnych Polska i tych, którzy zajmują się olimpiadami głuchych, jako naszych stałych 
partnerów.

Sekretarz Komisji Mariusz Pawełczyk:
Olimpiady Specjalne Polska na stałe w rozdzielnik?

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Tak, na stałe i tych, którzy koordynują igrzyska głuchych.

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Czyli listopad akceptujemy. W grudniu mamy rozpatrzenie informacji ministra sportu 
i turystyki na temat  funkcjonowania ustawy z dnia 25  czerwca o sporcie w zakresie 
sportu osób z niepełnosprawnościami. Jeśli chodzi o wystąpienie ministra, oni przed-
stawią to ze strony ministerstwa, ale trzeba byłoby zaprosić wszystkie podmioty zain-
teresowane,  jak te w stałym rozdzielniku. Będziemy też szukali  innych, które byłyby 
ewentualnie zainteresowane, które obejmuje ustawa o sporcie.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Wybrałbym ze 2-3 polskie związki sportowe, które realizują sport osób z niepełnosprawno-
ściami. Wiem, że wioślarze to realizują, tenis stołowy i lekkoatletyka. To trzy związki spor-
towe, które przejęły i realizują przygotowania związane z igrzyskami paraolimpijskimi.

Sekretarz Komisji Krzysztof Majer:
Polski Związek Sportu Niesłyszących.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Właśnie, dobrze.

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
O ile minister nam przedstawi swoją informację, to bardziej jestem ciekawa tej dyskusji 
ze strony osób, które podlegają pod tę ustawę.
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Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Przypomniało mi się jeszcze, że możemy wysłać zaproszenie i jeśli ta osoba skorzysta 
to jest jej wybór. Przy ministrze sportu i turystyki była powołana, czy działa to inna kwe-
stia, Rada ds. Sportu Osób z Niepełnosprawnościami. Proszę zobaczyć kto jest jej prze-
wodniczącym, bo nie pamiętam. Miałem zaszczyt kierować taką radą przy pani minister 
Musze. Bardzo systematycznie się spotykaliśmy i były to ciekawe spotkania. Nie wiem, 
jak jest teraz. Tę osobę można zaprosić na każde posiedzenie.

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Mam jeszcze uwagę do naszego stałego rozdzielnika. W miejsce ministra rodziny i poli-
tyki społecznej, bo pewnie i tak będzie oddelegowany pełnomocnik rządu do spraw osób 
z niepełnosprawnościami Paweł Wdówik, możemy od razu wpisać pełnomocnika rządu. 
To jest właściwy adres i po to jest ten urząd. To byłby nasz zakres prac do grudnia. 

Sekretarz Komisji Mariusz Pawełczyk:
Czyli wykreślić ministra rodziny i polityki społecznej z przedstawiających? Chyba jeden 
raz przedstawia temat minister rodziny i polityki społecznej.

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Uważam, że wtedy to będzie też przedstawiał pełnomocnik.

Sekretarz Komisji Mariusz Pawełczyk:
Oczywiście.

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Dobrze. Czy jeszcze ktoś ma jakieś uwagi i wnioski do planu podkomisji? 

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Mamy ramowy plan pracy. Gdyby coś nam wyskoczyło to oczywiście możemy po uzgod-
nieniu z panią przewodniczącą uzupełnić.

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Okej.

Poseł Przemysław Drabek (PiS):
Pamiętajmy, że to jest do grudnia i wiele rzeczy będziemy musieli jeszcze zrobić w kolej-
nych miesiącach, a plan zbyt obfity powoduje później problemy z przeprocedowaniem. 
Uważam, że jest wystarczający.

Przewodnicząca poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Dziękuję bardzo. Zamykam dyskusję. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, że podkomisja 
przyjęła swój plan pracy na okres od 1 września do 31 grudnia br. wraz ze zgłoszonymi 
uwagami. Sprzeciwu nie słyszę. Stwierdzam wyczerpanie porządku dziennego podkomi-
sji. Zamykam posiedzenie.


